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P  R  O T O K Ó Ł   Nr XXI/2012 
 

z sesji Rady  Gminy  Poraj  
odbytej dnia 20 kwietnia 2012 roku  

w Urzędzie Gminy w Poraju, ul. Jasna 21 
sala narad nr 220 

 

 

Sesję Rady Gminy Poraj otworzyła i prowadziła p. Katarzyna 

KAŹMIERCZAK - Przewodnicząca Rady. 

Ustawowy skład Rady – 15 Radnych. Uczestniczyło 14 Radnych. 
 
 

Porządek  obrad: 
 

1.  Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.  Ustalenie dziennego porządku obrad. 

3.  Przyjęcie protokółów z sesji Rady Gminy: 

3.1. Nr XIX/2012, która miała miejsce w dniu 24 lutego 2012 r, 
3.2. Nr XX/2012 z 21 marca bieżącego roku. 

 

4.  Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy za 2011 rok. 

5.  Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady 

Gminy Poraj. 

6.  Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy p. Łukasza 

STACHERY. 

7.  Przyjęcie Sprawozdania Komisji do spraw budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji za rok 2011. 

8.  Przyjęcie sprawozdań i ocena działalności za rok 2011: 

8.1. Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 
8.2. Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych, 
8.3. Gminnej Biblioteki Publicznej, 
8.4. Gminnego Ośrodka Kultury, 
8.5. SPZOZ Gminnego Ośrodka Zdrowia, 
8.6. Ochotniczych Straży Pożarnych, 
8.7. Klubów sportowych. 

9.  Sprawozdanie na temat współpracy z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2011. 

10. Zapytania i wolne wnioski - odpowiedzi.  

11. Projekty uchwały w sprawie: 

11.1. uchylenia Uchwały Nr 128(XIX)2012 Rady Gminy Poraj       
z dnia 24 lutego 2012 roku, 

11.2. ustalenia opłat za świadczenia dodatkowe udzielane 
przez przedszkola publiczne, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Poraj, 
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11.3. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
pedagoga szkolnego, psychologa i logopedy zatrudnionych         
w szkołach i przedszkolach, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Poraj, 

11.4. ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 
zajęć w ramach etatu nauczycielom o różnym pensum,  
zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Poraj, 

11.5. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 
oraz zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Poraj w 2012 roku, 

11.6. zmian w budżecie Gminy Poraj na rok 2012, 
11.7. zmian Wieloletniej prognozy finansowej, 
11.8. wyrażenia sprzeciwu przeciwko zamiarowi likwidacji 

Posterunku Policji w Poraju.  
 

12. Sprawy organizacyjne. 

13. Zamknięcie sesji. 
 
 
 

 

P r z e b i e g    o b r a d: 
 
 

Ad. 1  porządku obrad: 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 
 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak: 

 przeprosiła uczestników sesji za opóźnienie w rozpoczęciu obrad, 

 o godzinie 1225 otworzyła XXI sesję Rady Gminy Poraj, 

 powitała Gości - zgodnie z Listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do 

niniejszego protokółu, 

 na podstawie Listy obecności Radnych – zał. nr 2 – stwierdziła quorum 

Rady Gminy Poraj pozwalające na podejmowanie prawomocnych 

decyzji i uchwał.  

Nieobecna była radna p. Jolanta Zalega.  
 
 

Ad. 2  porządku obrad:  
Ustalenie dziennego porządku obrad. 
 

Nawiązując do porządku obrad - zał. nr 3 - przekazanego na dziewięć dni 

przed terminem sesji wszystkim Radnym oraz Sołtysom, Przewodnicząca       

p. K. Kaźmierczak oddała głos Przewodniczącym Komisji, które odczytały 

wnioski o wykreślenie z porządku dzisiejszej  sesji: 
 

1) podpunktu 11.2. tj. projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat 

za świadczenia dodatkowe udzielane przez przedszkola 

publiczne, dla których organem prowadzącym jest Gmina Poraj, 

i przedstawienie informacji na temat różnic finansowych, które 

wpływają za godziny ponadwymiarowe w przedszkolach – 14 

Radnych przychyliło się do wniosku z Komisji ds. budżetu oraz 

gospodarki komunalnej i inwestycji; 
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2) informacji z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych za 2011 rok do ponownej analizy na 

majowym posiedzeniu Komisji – wniosek Komisji do spraw  

oświaty, kultury, zdrowia i spraw społecznych przyjęty został       

w drodze głosowania: „za” – 12 głosów, „przeciwne” – 1 głos; 

3) projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za świadczenia 

dodatkowe udzielane przez przedszkola publiczne, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Poraj – wniosek przyjęto 14 

głosami „za”. 

 Z uwagi na obecność na sesji Rady funkcjonariuszy Policji Radni 

zadecydowali „jednogłośnie” o przesunięciu, pkt 6 do pkt 4 i odwrotnie.                                                                                                                                                                                                          

Rada Gminy Poraj w obecności 14 Radnych „jednogłośnie” uchwaliła 

porządek XXI sesji z przegłosowanymi jak opisano powyżej zmianami. 

 
 

Ad. 3 porządku obrad: 
Przyjęcie protokołów z sesji Rady Gminy. 
 
 
 

3.1.  
Na wniosek Przewodniczącej p. K. Kaźmierczak Radni 14 głosami „za” 

uchwalili treść Protokółu Nr XIX/2012 z sesji Rady Gminy Poraj, która miała 

miejsce w dniu 24 lutego 2012 roku; 

 

3.2. 
14 Radnych „jednogłośnie” zatwierdziło Protokół z XX-ej sesji w dniu 

21 marca 2012 roku. 

 
 

Ad. 4 porządku obrad: 
Informacja o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy za 2011 rok. 
 

Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Komendantowi Powiatowemu, który 

omówił stan bezpieczeństwa na terenie Powiatu z wynikami pracy 

funkcjonariuszy Policji za ubiegły rok - jak w materiale pisemnym 

załączonym (nr 4) do niniejszego protokółu. 

W dyskusji Radni: 

 p. B. Trząskowska-Szcześniak odwołując p. Komendanta do pisemnej 

informacji, jaką złożył dla potrzeb Rady Kierownik Posterunku Policji 

w Poraju stwierdziła, że bezpieczeństwo w Gminie Poraj nie wygląda 

dobrze. Kładąc nacisk na działalność prewencyjną wskazała na 

konieczność opracowania długofalowego programu działań 

prewencyjnych wskazując na: przypadki wymuszania pieniędzy od 

dzieci w szkołach w Żarkach Letnisku (ŻL), akty wandalizmu, 

spożywanie alkoholu w miejscach publicznych, wypuszczania szamb 

do rzeki i na posesje; zaśmiecanie; zbyt rzadkie kontrole prędkości         

i wyścigi samochodowe, jakie mają miejsce na ul. Zielonej; 
 

 skład osobowy zatrudnionych w Poraju funkcjonariuszy poruszył radny 

p. Krzysztof Klimek wskazując na przestrzeni lat na funkcje 

dzielnicowych, których obecnie nie ma i wnioskował o zwiększenie 

liczby funkcjonariuszy w Posterunku Policji w Poraju; 
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 Wójt Gminy podziękował Policji za współpracę i poinformował, że: 

 w dniu dzisiejszym na posiedzeniu Komisji Bezpieczeństwa             

i Porządku Starosty Myszkowskiego w Powiecie został 

poinformowany, że Komendant Powiatowy Policji w Myszkowie 

dokonał zmian na terenie powiatu myszkowskiego poprzez 

likwidację Posterunków Policji z czym się kategorycznie nie 

zgodził; 

 będzie walczył o utrzymanie Posterunku Policji w Gminie Poraj     

w trosce o bezpieczeństwo prawie 11 tyś mieszkańców; 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              

tego typu decyzje należy podejmować w sposób przemyślany             

i jednostkowy; 

 mówił na temat zagrożenia Gminy w okresie całego roku 

wskazując na zalew w Poraju, letniskowy charakter niektórych 

miejscowości i rotację turystów w ciągu całego roku, starań ze 

strony samorządu poprzez działania na rzecz utrzymania 

porządku publicznego poprzez wdrażanie monitoringu na terenie 

całej Gminy, montaż progów zwalniających, remontu dróg, 

oznakowania pionowego i poziomego dróg, wsparciu finansowym i 

rzeczowym dla Policji miedzy innymi w postaci dofinansowania 

kwotą około 35 tyś zł do zakupu samochodu podkreślając, iż jest do 

kolejny dar od społeczeństwa Gminy (drugi samochód); 

 niewystarczająca liczba funkcjonariuszy Policji na Posterunku w 

Poraju skutkowała powołaniem nowego Referatu Zarządzania 

kryzysowego w Urzędzie Gminy.  

Kończąc swoje wystąpienie Wójt p. Ł. Stachera zaapelował do  

Komendanta p. Dominika Łączyka o zrewidowanie stanowiska       

w sprawie likwidacji Posterunku poprzez utworzenie w Poraju 

Komisariatu Policji; 
 

 radna p. Jolanta Kozak porosiła o odpowiedź i informację na temat 

przesłanek i wyników analizy, jakie skłoniły Komendanta do podjęcia 

tak nielogicznej i wysoce niezrozumiałej decyzji. Nakreśliła pomoc          

i starania samorządu w poprawę bezpieczeństwa mieszkańców Gminy 

i turystów, pomoc i zaangażowanie ze strony społeczeństwa i władz 

samorządowych w działaniach Policji. Zwróciła uwagę na 

ukształtowanie Gminy, tereny letniskowe, zbiorniki wodne apelując         

o zmianę decyzji w sprawie likwidacji Posterunku Policji w Poraju. 

Zapytała o konsultacje, podstawę czy rozporządzenie na podstawie, 

których Komendant podjął takie działania; 
 

 poparcie dla przedmówców zgłosił p. Andrzej Ludwikowski. Podkreślił 

w swojej wypowiedzi fakt funkcjonowania Policji w Poraju jeszcze od 

czasów wojennych. Mówił o specyfice Gminy Poraj, jej mieszkańcach, 

turystach wskazując na konieczność zwiększenia liczby policjantów. 

Wyraził swoje zdziwienie, że to Wójt poinformował Radę o likwidacji 

Posterunku w Poraju a nie Komendant, który w swoim dzisiejszym 

wystąpieniu pominął najważniejszą dla Gminy sprawę; 
 

 na ogólnopolskie zawody żeglarskie, jakie co roku odbywają się nad 

zalewem w Poraju zwrócił uwagę radny, p. Tomasz Brymora i mając 

na uwadze miedzy innymi zasady bezpieczeństwa optował za 

utrzymaniem Posterunku Policji w Poraju; 
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 na temat iluzorycznych zmian wypowiedział się radny p. Jan Duda. 

Zapytał o zyski z tytułu likwidacji Posterunku; 

 radna p. B. Trząskowska-Szcześniak wyraziła obawy, co do odrobienia 

strat w przypadku utrzymania tej decyzji z uwagi na: spadek 

świadomości poczucia bezpieczeństwa, rozzuchwalenie przestępców, 

nielogiczne wyburzenie drogi dotarcia do ludzi, itp.; 

 na zagrożenie trasy kolei, spowolnienie działań Policji ze względu na 

dojazd z Myszkowa czy Koziegłów wskazał radny p. K. Klimek. 

Poddając pod rozwagę p. Komendanta stwierdził, że działania Policji 

to szybkość i czas; 

 Sekretarz Gminy p. Maria Magdalena Gurbała przypomniała, iż 

wcześniej w Poraju było 12 funkcjonariuszy. Zwracając uwagę na 

pomoc dla Policji ze strony samorządu apelowała o utworzenie 

Komisariatu Policji w miejsce Posterunku z uwagi na zalew, drogę 

wojewódzką, turystów i bezpieczeństwo mieszkańców Gminy; 

 przybyli na sesję Mieszkańcy Gminy również byli oburzeni faktem 

braku, jakiejkolwiek informacji ze strony Policji o zamiarze likwidacji 

Posterunku. 
 

Rekapitulując Komendant Powiatowy oświadczył, że:  

 decyzja była konsultowana z Naczelnikiem w Myszkowie, 

 wszystkie Posterunki w woj. Śląskim zostają zlikwidowane; 

 ustawa o policji zezwala na robienie struktur i nie ma w niej mowy             

o konsultacjach, 

 nie patrzy na oszczędności finansowe, lecz odpowiada za stan 

bezpieczeństwa całego Powiatu; 

 najbardziej zagrożona jest trasa DK1, czyli Koziegłowy;  

 bliżej jest z Myszkowa do Żarek Letniska niż z Poraja gdzie jest 

największe zagrożenie w Gminie;  

 Posterunek musi liczyć 13 funkcjonariuszy a jest 7 w Poraju i nie 

zapewnia bezpieczeństwa turystom - potwierdził Kierownik 

Posterunku Policji p. Adamczyk; 

 chce stworzyć taki system, aby w Gminie był patrol przez 8 godzin. 
 

 

Radna p. B.T.-Szcześniak zgłosiła propozycję wypracowania „Stanowiska” 

Rady Gminy w tej sprawie.  

Natomiast Wiceprzewodniczący Rady zgłosił wniosek formalny o poszerzenie 

porządku sesji i wprowadzenie dodatkowego projektu uchwały w sprawie 

sprzeciwu Rady Gminy Poraj przeciwko zamiarowi likwidacji Posterunku 

Policji w Poraju ze wskazaniem na dopisanie go w 11 pkt sesji w podpunkcie 

11.7. 

Radni „jednogłośnie” poparli stanowisko wnioskodawcy p. K. Klimka                

i uchwalili tę zmianę. 

 
 

Ad. 5 porządku obrad: 
Informacja z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady. 
 

Pani K. Kaźmierczak odczytała dokument zatytułowany „Informacja                 

z działalności międzysesyjnej Przewodniczącej Rady Gminy w okresie od 24 

lutego do 20 kwietnia 2012 roku” – jak w zał. nr 5. 
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Ad. 6  porządku obrad: 
Informacja z działalności międzysesyjnej Wójta. 
 

Pan Wójt odczytał kolejno pisemne „Informacje” – jak w załącznikach nr 6 i 7  

do niniejszego protokółu. 
 

 

Ad. 7  porządku obrad: 
Przyjęcie Sprawozdania Komisji do spraw budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji 

za rok 2011. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Poraj stwierdziła, że „Sprawozdanie z Komisji 

ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej i inwestycji z jej działalności za rok 

2011” zostało omówione i przyjęte na ostatnim jej posiedzeniu - zał. nr 8 do 

protokółu sesyjnego. 

Przewodnicząca Komisji budżetowej p. Z. Polak stwierdziła, że 

„Sprawozdanie” zostało przyjęte w takiej samej formie jak odczytała na 

ostatnie sesji. 

Radny p. Przemysław Bąk oświadczył, że Komisja nie omawiała tematów 

opisanych przez p. Z. Polak w „Sprawozdaniu”, lecz Komisja Rewizyjna            

i dlatego materiał wrócił do ponownego rozpatrzenia do Komisji branżowej. 

 
 

Ad. 8 porządku obrad: 
Przyjęcie sprawozdań i ocena działalności za rok 2011. 
 

Przewodnicząca skierowała do Radnych pytanie o uwagi do informacji 

omawianych na Komisjach Rady z działalności w roku 2011 wskazanych 

poniżej jednostek: 
 

13.1. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej: 

Rada bez uwag zatwierdziła pisemny załącznik nr 9 przedłożony przez 

Kierownika Ośrodka p. Celinę Giermala; 

 

13.2. Gminna Komisja Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych  - wykreślony,  z wprowadzeniem do kolejnej sesji; 

 

13.3. Gminna Biblioteka Publiczna: 

Materiał sprawozdawczy to zał. nr 10 do protokółu – Radni nie wnieśli uwag 

do Dyrektor p. Anny Bialik; 

 

13.4. Gminny Ośrodek Kultury – nie było uwag do materiału 

pisemnego, który stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu; 
 

13.5. SPZOZ Gminny Ośrodek Zdrowia w Poraju  –  zał. 12 

został przyjęty bez uwag; 
 

13.6. LKS „POLONIA” Poraj – Radni nie wnieśli uwag do 

działalności LKS jak w zał. nr 13 do sesji; 
 

13.7. Stowarzyszenie JACHT CLUB „ZEFIR-DRAKKAR” – nie 

było uwag do zał. nr 14; 
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13.8. Ochotnicze Straże Pożarne – zał. nr 15 – p. Z. Polak zgłosiła 

uwagę, aby na przyszłość nie łączyć kosztów straży z oświatą podając 

za przykład wpisanie kosztów ogrodzenia szkoły w Kuźnicy Starej       

w budżet OSP Gęzyn. 
Przewodnicząca w imieniu Rady Gminy Poraj przyjęła do wiadomości 

dokumenty objęte analizą w tym punkcie sesji. 
 

 

Ad. 9 porządku obrad: 
Sprawozdanie na temat współpracy z organizacjami pozarządowymi w roku 2011. 
 

Informacja pisemna - załącznik nr 16 - zatytułowana „Sprawozdanie                

z realizacji „Rocznego programu współpracy Gminy Poraj z organizacjami 

pozarządowymi w roku 2011” uchwalonego dnia 15 grudnia 2010 r. Uchwałą 

Nr 14(III)2010 Rady Gminy Poraj” została przyjęta przez Radnych Gminy 

Poraj do wiadomości. 
 

Ad. 10 porządku obrad: 
Zapytania i wolne wnioski.  
 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak udzielała głosu Radnym i kolejno 

pozostałym uczestnikom sesji, zobowiązując Wójta Gminy do udzielenia 

odpowiedzi po wyczerpaniu listy zapytań: 

1) p. Z. Polak: 

 czemu nastąpiła zmiana w remoncie drogi w ul. hr. Raczyńskiej 

w ŻL, 

 czy w roku bieżącym zostanie zrobione coś więcej niż projekt 

budowy przedszkola w ŻL, 

 poprosiła o przedstawienie harmonogramu budowy oczyszczalni 

i kanalizacji w ŻL oraz informację na temat przyłącza zasilania 

energetycznego do rozpoczęcia tej inwestycji;  

 wskazała do wyjaśnienia na posadowienie budki przy ul. 

Grunwaldzkiej w ŻL;  

 zarzuciła niewłaściwe łatanie dziur apelowała o uzupełnianie 

nierówności masą na gorąco i wykonanie określonego odcinka 

nawierzchni w miejscach mocno zniszczonych, 

 pytała o awarię wodociągu na ul. Grzybowej i czy Spółka została 

już powołana, 

 nawiązując do wypowiedzi p. Wójta na temat planowanego 

wykupu terenów po Hucie Częstochowa apelowała o ich 

przejecie a nie kupowanie ze względu na przyszłe koszty; 
 

 

2) p. Krzysztof Szustak prosił o wskazanie objazdów na czas przebudowy 

przejazdu kolejowego w Poraju oraz występując w imieniu 

mieszkańców Poraja wnioskował o opracowanie i przedstawienie 

harmonogramu odwodnienia; 
 

 

3) p. T. Brymora zgłosił problem odwodnienia drogi wojewódzkiej na 

odcinku pomiędzy Masłońskim a Żarkami Letnisko, gdzie przy 

opadach deszczu tworzy się kałuża; 
 

 

4) p. B. T.-Szcześniak wskazując na brak zasięgu pytała o możliwości 

pozwalające na założenie telefonów stacjonarnych w byłym Dzierżnie, 

co umożliwi korzystanie z Internetu.  
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Wskazując na ograniczone możliwości zaparkowania samochodów 

przed budynkiem Urzędu Gminy w Poraju poprosiła o umożliwienie 

Radnym parkowania samochodów za budynkiem Urzędu Gminy; 

5) p. Anna Zagroba zgłosiła potrzebę nawiezienia tłucznia na fatalne 

drogi w ulicach Nadrzeczna i Sąsiedzka oraz poprosiła o wyczyszczenie 

ze szkła i piachu ścieżki pieszo rowerowej; 

6) p. K. Klimek apelował o modernizację przepompowni wody z uwagi na 

bardzo słabe ciśnienie lub jej brak na końcówce byłego Dzierżna              

i jej mleczny odcień. Pytał na temat czyszczenia niecki basenu 

kąpielowego w ŻL; 

7) p. J. Kozak podziękowała p. Wójtowi i pracownikom za regulację rzeki 

Warty i wycięcie krzaków; 

8) p. Andrzej Pawłowski w imieniu mieszkańców Choronia podziękował 

Wójtowi za odwodnienie ul. Krzywej; 

9) Sołtys p. Ryszard Świerdza poprosił o uwidocznienie hydrantów 

przeciwpożarowych potrzebnych do tankowania samochodów bojowych 

straży. 
 

W dalszej części obrad Wójt Gminy odpowiadał: 

 znany jest problem hydrantów, które zostaną udrożnione a w ogóle 

robiona jest inwentaryzacja z planowanym terminem zakończenia do 

końca kwietnia – radna p. Z. Polak zwróciła uwagę na zagrodzony 

hydrant p. poż. w Jastrzębiu (wskazała na właściciela) apelując              

o udostępnienia go jednostkom OSP; 

 były awarie na sieci wodociągowej i zostały usunięte. Mętną wodę 

spowodowało odpowietrzenie rur wodociągowych. Temat wodociągów 

jest zaniedbany od lat i będziemy te problemy skutecznie rozwiązywać; 

 niecka basenu zostanie wyczyszczona z brudu, będzie zamontowany 

filtr, poprawiony mostek, wykonane ogrodzenie, w sezonie nad 

bezpieczeństwem kąpiących się czuwali będą ratownicy WOPR-u  

zgodnie z umową zawartą z Urzędem Marszałkowskim; 

 projekt remontu drogi w ul. hr. Raczyńskiej przewiduje 4 metrową 

drogę, chcemy zrobić pełnowymiarową drogę łącznie z chodnikiem,           

z dołożeniem odcinka od parkingu do mostu od przejścia do drogi 791; 

 w tym tygodniu zostanie podpisany akt notarialny i w następnym 

powołana będzie Rada Nadzorcza - Spółka została powołana, ponieważ 

trzeba rozwiązać problemy wodnokanalizacyjne i zalecenia wynikające 

z Raportu NIK-u; 

 tereny przy zalewie są własnością RZGW i RFG dlatego staramy się       

o ich wykup ponieważ jest to jedyny dostęp do wody od strony Poraja             

i Jastrzębia. Nie ma możliwości przejęcia terenów lub ich zamiany; 

 naprawa dróg jest w toku realizacji. Zamiatanie jezdni planujemy 

zakończyć do ostatniego dnia tego miesiąca, natomiast do 15 maja b.r. 

zostaną pomalowane pasy; 

 w fazie uzgodnień jest projekt budowy przedszkola w ŻL, kolejnym 

etapem będzie przetarg i rozpoczęcie realizacji planowanej na 

zakończenie w roku przyszłym. 

Pozostałe odpowiedzi będą udzielone Radnym na piśmie. 



 9 
 

Ad. 11 porządku obrad: 
Projekty uchwał. 
 

Wiceprzewodniczący Rady p. Krzysztof Klimek czytał projekty uchwał 

przygotowane do dzisiejszej sesji – akta Rady OR.0006 – oraz liczył głosy          

w zarządzonych głosowaniach. Uchwały Rady Gminy Poraj stanowią akta 

OR.0007. 

 
 

PROJEKTY UCHWAŁ W SPRAWIE:  

 

          11.1. 

        uchylenia Uchwały Nr 128(XIX)2012 Rady Gminy Poraj  

        z dnia 24 lutego 2012 roku. 

Radna p. Z. Polak uznała projekt uchwały za bezprzedmiotowy. 

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zmieniły się przepisy w tym zakresie i podając 

za przykład obowiązującą Uchwałę w sprawie użyczenia nieruchomości 

Gminy Poraj GOK-owi wskazała na rozstrzygnięcia nadzorcze w tym 

zakresie uznając, że Rada przekroczyła swoje uprawnienia i weszła                  

w kompetencje Wójta. 

Radni 14 głosami „za” podjęli wyżej cytowaną Uchwałę która stanowi 

załącznik nr 17 do protokółu z sesji: 
 

U c h w a ł a Nr 139(XXI)2012 
 
 

11.2. ustalenia opłat za świadczenia dodatkowe udzielane przez 
przedszkola publiczne, dla których organem prowadzącym 
jest Gmina Poraj - wykreślono na wniosek Komisji ds. oświaty; 

 
11.3. określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

pedagoga szkolnego, psychologa i logopedy zatrudnionych     

w szkołach i przedszkolach, dla których organem 

prowadzącym jest Gmina Poraj. 

Kierownik ZEAS p. Anna Socha-Korendo poinformowała Radnych                     

o dopisaniu kolejnego paragrafu do projektu uchwały mówiącego, iż traci moc 

dotychczasowa Uchwała Rady Gminy w tej sprawie.  

Radna p. Z. Polak zarzuciła błędy radcy prawnemu a Sekretarz Gminy 

oświadczyła, że radczyni odpowiada wyłącznie za podstawę prawną projektu. 

Radni Gminy Poraj w głosowaniu podjęli Uchwałę jak w treści załącznika       

nr 18 do tego protokółu. 

Wynik głosowania: „za” 13 głosów, „wstrzymało się” – 1 głos: 
 

U c h w a ł a Nr 140(XXI)2012 

 
11.4. ustalenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

w ramach etatu nauczycielom o różnym pensum, 

zatrudnionych w szkołach i przedszkolach, dla których 

organem prowadzącym jest Gmina Poraj. 
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Uchwałę zacytowaną powyżej – zał. nr 19 – w głosowaniu zatwierdziło 13 

Radnych „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się”: 
 

U c h w a ł a Nr 141(XXI)2012 

 
11.5. przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobieganie bezdomności zwierząt na terenie Gminy Poraj 
w 2012 roku. 

Przewodnicząca p. B. T.-Szcześniak odczytała wnioski z Komisji w sprawie 

przyjęcia korekty do projektu uchwały na temat programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi, poprzez wykreślenie zapisów mówiących                   

o terminie „przytuliska” i wykreślenie z Rozdziału: 

 1-go POSTANOWIENIA OGÓLNE - w § 1 podpunktu 2), 

 5 –go OPIEKA NAD ZWIERZĘTAMI w: 

 § 7 punktu 3., 

 § 9 w punkcie 2. po słowach Referat Gospodarki 

Komunalnej „sprawujący opiekę nad bezdomnymi 

zwierzętami w przytuliskach”, 

 § 10 wykreślamy słowo „przytuliska” i zastępujemy je 

słowem „schroniska”. 

Radni zatwierdzili w/w zmiany 14 głosami - „za”. 
 

 Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak poprosiła Radnych o naniesienie 

zmian w projekcie i zarządziła głosowanie Uchwały, której treść zatwierdziło 

13 Radnych przy 1 głosie „wstrzymującym się” - zgodnie z załącznikiem nr 20 

do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 142(XXI)2012 
 

Pani p. B. T.-Szcześniak podziękowała Radnym za przyjęcie Uchwały 

świadczącej o wrażliwości i kulturze opieki nad zwierzętami. Apelowała żeby 

Program dotarł do wszystkich mieszkańców Gminy; 
 

 

11.6. zmian w budżecie Gminy Poraj na 2012 rok. 

Przewodnicząca p. Z. Polak odczytała wniosek z Komisji budżetowej – akta 

Komisji OR.0003.2.. 

Wójt poprosił, aby Radni przyjęli projekt uchwały w przedstawionej wersji                   

i zapewnił, że żadna inwestycja drogowa przyjęta do realizacji nie jest 

zagrożona. 

Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła kolejno głosowania: 

1) wniosku z Komisji ds. budżetu oraz gospodarki komunalnej                   

i inwestycji: „za” – 1 głos, „przeciwne” – 9 głosów, „wstrzymało się” – 2 

głosy; 

2) nad projektem uchwały: „za” – 11 głosów, „przeciwne” – 1 głos, 

„wstrzymało się” - 2 głosy. 

Uchwała to załącznik nr 21 do niniejszego protokółu: 
 

U c h w a ł a Nr 143(XXI)2012 
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11.7. zmian Wieloletniej prognozy finansowej – Uchwała została 

podjęta jak w zał. nr 22. 

Wynik głosowania Radnych Gminy Poraj: „za” – 14 głosów, „wstrzymało się” 

– 1 głos: 

U c h w a ł a Nr 144(XXI)2012 

 
11.8. wyrażenia sprzeciwu przeciwko zamiarowi likwidacji 

Posterunku Policji w Poraju – 14 Radnych uchwaliło 

„jednogłośnie” treść przedmiotowego dokumentu tj. załącznika 

nr 23 do protokółu sesyjnego: 
 

 

U c h w a ł a Nr 145(XXI)2012 
 

 

Ad. 12 porządku obrad: 
Sprawy organizacyjne. 
 

Przewodnicząca Rady p. K. Kaźmierczak stwierdziła, że: 
 

1) Radni na Komisjach zostali zapoznani z dokumentem zatytułowanym 

„Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2011 dla gminy Poraj” kierując 

pytanie o uwagi do jego treści – nie wniesiono uwag. Materiał - zał. nr 24 

- z Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Poraju Rada przyjęła do 

wiadomości; 
 

2) na jej ręce wpłynęły: pismo w sprawie repatriantów i List otwarty, o czym 

informowała Radnych na posiedzeniach Komisji. Stwierdziła, że udzieli 

na nie odpowiedzi w miesięcznym terminie i zapozna Radnych z jej 

treścią na majowych posiedzeniach Komisji Rady; 
 

3) 30 kwietnia upływa termin złożenia oświadczeń o stanie majątkowym – 

poprosiła Radnych o złożenie stosownych dokumentów najpóźniej              

w przyszłym tygodniu. 

 
 

Ad. 13 porządku obrad: 
Zamknięcie sesji. 
 

Przewodnicząca p. K. Kaźmierczak podziękowała uczestnikom sesji za 

przybycie i o godzinie 1635 zamknęła XXI sesję Rady Gminy Poraj. 
 

Protokolant  

 Inspektor ds. Rady Gminy 
 

  Maria KITA 

          Przewodnicząca 
                 Rady   Gminy   Poraj 
 

 

              Katarzyna KAŹMIERCZAK 


